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דבר מלכות
לעשות מעניני העולם כלים לאלקות 

ועוד והוא העיקר – שכן תהי' לנו בפועל ממש, 
ויתירה מזה, שכבר היתה לנו, בלשון עבר, ובפרט 
ע"פ הפתגם הידוע של רבותינו נשיאינו ע"ד 
הפירסום דביאת המשיח בעיתונים, כפי שנתקיים 

בפועל ממש בתקופה האחרונה שנתפרסם בכו"כ 
עיתונים בעולם  כולו )ויש להוסיף ולפרסם עוד 
יותר( ש"הנה זה )המלך המשיח(בא" , ותיכף כבר 
בא – בפועל ממש, למטה מעשרה טפחים, ובגלוי 
לעיני כל באי עולם, ועאכו"כ "לעיני כל ישראל" , 

ותיכף ומיד ממש.

)משיחות ש"פ נצבים ה'תנש"א, יום ב' דר"ה, וש"פ וילך ו' 
תשרי ה'תשנ"ב(

 בראשית> ימי הנחל'ה
זכרונות ילדות מתוקים עם הרב מענדי בלוי

הפנינה של נחלה
סקירה מיוחדת על ישיבת ערב בשכונה

 הארגון שהציל 
 את נחל__+'ה

32 שנים לארגון "ביקור חולים"
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ועד נחלת הר חב"ד

לכל תושבי נחלת הר חב"ד
 לשנה טובה תכתבו ותחתמו
שנה טובה ומתוקה



לִי מְצָרִים 6 |ערב ראש השנה תשפ"ג 2 | נַחֲלָה בְּ

הרב מנחם מענדל )מענדי( בלוי הוא 
ארגון  בישראל,  חב"ד"  "כולל  מנהל 
שהוא מעצמת החסד הגדולה בישראל. 
הרב בלוי גדל בנחלת הר חב"ד בימי 
הקמתה, הוא בנו של הרב יוסף בלוי 
שהיה ממקימי הנחל'ה. בשיחה עמנו 
הראשונים  הימים  על  מספר  הוא 
וקשיי  העלייה  גלי  על  הנחל'ה:  של 
הקליטה, על ההתפתחות של הקהילה 
האחווה  על  החמה,  האווירה  ועל 
החסידית, ועל המסירות ל"מבצעים" 
של הרבי. לצד זאת הוא מספר לנו על 
אביו שהיה ממקימי הנחלה, על דמויות 
מהקהילה שהשפיעו עליו ועל הארגון 
שאת פעילותו הוא מנהל בארץ. וגם: 

מהו חסד בעיניו.

שלום הרב בלוי!

אלו זיכרונות ילדות יש לך מנחלת הר 
חב"ד?

"הזיכרונות הראשונים שלי הם מגיל 
ארבע. כשמשפחתי הגיעה להתגורר 
בנחלת הר חב"ד היו בתלמוד תורה 
שלוש כיתות, בדיוק אז החלה העלייה 
יותר מאוחר העלייה  מרוסיה ומעט 
מגרוזיה .הנחל'ה הייתה קטנה מאד. 
בכיתה שלנו היו אולי חמישה ילדים 
ילידי הארץ והשאר עולים חדשים. אנחנו 
קלטנו אותם. בתחילה הגיעו ילדים 
מסמרקנד יוצאי רוסיה. בשלב יותר 
מאוחר החלו להגיע גם יוצאי גרוזיה. 
אנחנו – ילידי הארץ - היינו הקטנים 
בגיל וידענו את השפה, בשונה מהעולים 
שהיו גדולים מאיתנו ולא ידעו עברית. 
היינו אז בנחל'ה כמה עשרות בודדות של 

משפחות וכולם הכירו את כולם. החיידר 
היה מפוזר ברחבי הנחל'ה, מתחת לכל 
בנין היו עמודים שסגרו אותם לכיתה. 

מתחת לכל בניין - כיתה.

בשנה הראשונה הרב שמואל גיטלין היה 
אחראי על החיידר וכן היה המורה לכיתה 
הנמוכה, אחריו המורה של כיתה א' היה 
אלימלך קובלקין, בכיתה ב' המחנך היה 
עמרם מלכה. ככל שהתקדמנו בכיתות 

פער הגילאים גדל. כשהיינו בכיתה ג' 
"הגרוזינים"  הם לא  התחילו להגיע 
ידעו את השפה. פער הגילאים היה 
כזה:  הישראלים היו הצעירים בגיל 
בשנה- מבוגרים  הרוסים  המתאים. 
שנתיים והגרוזינים בחמש-שש שנים. 
היה אתגר רציני לקלוט עלייה עם כאלה 
ולומדים  לקרוא  ללמוד  שמתחילים 
את השפה. כמות קטנה של משפחות 
ישראליות שקלטו אוכלוסייה של פי 
כמה וכמה - עשרות משפחות שקלטו 

מאות .

לא  קטן  כנסת  בית  היה  בתחילה 
הגדול כמו היום. אט-אט החלו לבנות, 
כשבהמשך בנו את בית הכנסת הגדול 
הקיים היום. אני זוכר שהגיע התורם 
סר אייזיק וולפסון מאנגליה, היה לו 
גבאי ונציג בארץ שם משפחתו היה יפה 
כמדומני והוא היה יו"ר היכל שלמה 
בארץ. עשו את "הנחת אבן הפינה" של 

 בראשית> 
ימי הנחל'ה

 זכרונות ילדות מתוקים מהמראות ומהאווירה הנפלאה 
בשנים הראשונות להקמת הנחלה של הרבי בארץ ישראל

ריאיון עם הרב מענדי בלוי

בכיתה שלנו היו אולי חמישה 
ילדים ילידי הארץ והשאר עולים 

חדשים. אנחנו קלטנו אותם. 
בתחילה הגיעו ילדים מסמרקנד 
יוצאי רוסיה. בשלב יותר מאוחר 

החלו להגיע גם יוצאי גרוזיה

הצילום מארכיון ר' שניאור ברגר
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בית הכנסת ומיד החיידר עבר לשכון 
שם מתחת לבית הכנסת.

בתקופה ההיא כל הבניינים מביתו של 
מני וולף והלאה לא היו קיימים, רק 
הבתים שמסביב ל"בית הר"מ" וזו בעצם 
הייתה נחל'ה. אחרי זה אט-אט החלו 
לבנות את הבניינים. היכן שמני וולף גר 
היום ואמי גם מתגוררת היום -  עברנו 
לשם בדיוק לפני מלחמת יום הכיפורים. 
אני זוכר את התקופה הזו היטב. זו הייתה 
תקופה סוערת.. בתקופה ההיא מכיוון 
שלא היה מקום בבית הכנסת בחגים 
כולם היו הולכים להתפלל במתנ"ס של 
הקריה... ואז החלה המלחמה בעיצומו 
של יום כיפור. מתוך בית הכנסת גייסו 
את בערק'ה וולף ועוד כמה חסידים. מיד 
אחרי יום כיפור אלפים על אלפים של 
מובילי טנקים עברו אצלנו בדרכם לסיני. 
היו אזעקות וכולם ירדו למקלטים עקב 
חשש מהתקפה מצרית. אנחנו בדיוק 
לבניין החדש, המקלט שלנו  עברנו 
היה מלא בחומרי בניין, ולכן נשארנו 
בבית. החברים שלי שעדיין גרו בבניינים 
הישנים, ישנו במקלט. טיסות של חיל 
האוויר מבסיס חצור טסו נמוך מעל 

לראשינו. זו הייתה תקופה מענינת.

במה ייחודה של קהילת חב"ד בנחל'ה?

אני לא יודע לדבר על הקהילה של היום 
אך אני זוכר בהחלט מה היה אז, בראשית 
ימיה של הנחל'ה. הקהילה אז הייתה 
מאד מגובשת. היה בית הכנסת אחד. 
חיידר אחד. כולם הכירו את כולם. כולם 
היו ביחד עם כולם. אתן לך דוגמא: זה 
היה  דבר סביר ורגיל שאני אלך לאכול 
ארוחת ערב אצל חבר. הייתה אחווה 
שלא מכירים אותה היום. החיבור היה 

חזק מאד. 

היה דגש מאד גדול על מבצעים. בימי 
שישי ובחגים היינו הולכים לבסיסים.  
בשבתות היינו הולכים להשלים מניינים 
במושבים ששכנו ליד. הילדים הצטרפו 
ל'מבצעים' בטבעיות גם ללא הוריהם. 
אני זוכר היטב את "מבצע לולב" ואת 
"שמחת בית השואבה". היינו נוסעים 
לבסיסי צבא ששכנו מנחל'ה ודרומה 
עד אילת. זה היה מאד חזק ומושרש 

בנחל'ה – עניין ה"מבצעים".

גם המורים היו מאד מסורים. מורים 
עם  חדשניים  מורים  שמשקיעים, 
רעיונות. היו עושים מבצעי לימוד עם 

הילדים.

הייתה  שנחל'ה  הייתה  הייחודיות 
משפחה. המשפחתיות והאחווה היו 

מאד חזקים. לא רק בגלל הגודל.

אלו דמויות מנחל'ה השפיעו עליך? והאם 
תוכל לתאר את האווירה בקהילה?

מטבע הדברים הדמויות שהשפיעו עלי 
היו המורים. מורה שמאד השפיע עלי 
באופן אישי היה הרב שלום בער כהן 
)כיום ראש הישיבה. ש.ל.(, הוא היה 
המורה שלנו בכיתות הגבוהות. הוא 
מאד השפיע עלינו. הוא עודד אותנו 
בעל-פה,  לימוד  תחומים:  מיני  בכל 
מבצעים מיוחדים, ללמוד מאה פעמים 
עניין מסויים. ללמוד אלף פעמים עניין 
אחר, בעידודו הוצאנו לאור ליקוט של 
מאות ביאורים על שנים עשר הפסוקים, 
כל יום חמישי הוא לימד אותנו רש"י-

שיחה של הרבי. הוא אדם שמאד השקיע 
ומאד היה אכפת לו.

כיצד אתה רואה את דמותו של אביך – הרב 
יוסף בלוי - ומה למדת ממנו?

בשלב  לעומק  אותו  להכיר  "למדתי 
יותר מאוחר. אבי מגיל עשרים היה יד 
ימינו של הרב אפרים וולף ע"ה שניהל 
את כל חב"ד בארץ. את הישיבה בכפר, 
הישיבה בלוד, בית-הספר למלאכה, 
הקמת השכונות בלוד ובנחל'ה. מדובר 
שם על הקמת שכונות שלימות, היקפים 

אדירים.

מה אתה זוכר מהיחידות שלך אצל הרבי?

נסעתי בפעם הראשונה בשנת תשל"ד, 
הייתי אז בן שבע וחצי. הרבי בחן אותי 
בגמרא ביחידות, בתנ"ך ובחומש, זאת 

הייתה הפעם הראשונה.

הפעם השנייה הייתה לפני הבר מצווה 
שלי, למדנו אז אצל הרב שלום-בער 
כהן, למדנו מסכת פסחים, בישיבות עד 
היום מדלגים בגמרא מהקטע "רבי חנינא 
סגן הכוהנים" – זו סוגיא של טומאה, 
ראשון לטומאה, שני לטומאה וכן הלאה. 
אנחנו לעומת זאת כן למדנו את הסוגיא 
המורכבת הזאת. הרבי בחן אותי בסוגיא 
רחב של  מגוון  אותי  הוא שאל  הזו! 
שאלות על הסוגיא ואחרי שהסתיימה 
הבחינה הרבי שאל אותי אם אני יודע מה 
זה "מופלא הסמוך לאיש"? לא ידעתי. 
השבתי שאיני יודע. "כשתגיע לנחל'ה", 
אמר לי הרבי, "תשאל את המורה שלך 
מה זה "מופלא הסמוך לאיש"". ובירך 
אותי שאהיה "מופלא הסמוך לאיש"....

בשתי הפעמים בהם הייתי אצל הרבי היה 
זה סמוך ל-י' בשבט יום קבלת הנשיאות 

של הרבי.

מהו חסד בעיניך?

חסד אמיתי הוא לעזור למישהו שאתה 
לא אוהב. לעזור לאדם שאתה אוהב או 
קרוב אליך זו לא חכמה. החכמה והחסד 
היא לעזור לאדם שאתה לא מעוניין 

לעזור לו. וזהו חסד בעיניי.

חסד אמיתי הוא לעזור למישהו 
שאתה לא אוהב. לעזור לאדם 
שאתה אוהב או קרוב אליך זו 
לא חכמה. החכמה והחסד היא 
לעזור לאדם שאתה לא מעוניין 

לעזור לו. וזהו חסד בעיניי.
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תוכל לספר מעט על ההיסטוריה של כולל חב"ד?

ההיסטוריה הרחוקה היא שכל מי שלומד 
תניא יודע מה זה 'הכולל'... כל מה שמדובר 
בתניא על צדקה הכוונה היא לכולל חב"ד. 
ההיסטוריה של חב"ד בארץ עד לפני תשעים 
שנה – היה רק כולל חב"ד. זה כל מה שהיה 

לחב"ד בארץ. לא היה משהו אחר!

עכשו קצת על  ההיסטוריה הקרובה: מאז שאני 
מכיר את כולל חב"ד מאז שהתחלתי לעבוד שם 
לפני כשלושים ושתיים השנים האחרונות, כולל 
חב"ד גדל והתפתח בצורה רצינית למימדים 
עצומים. ובמקביל גם חב"ד בארץ התפתחה 
מאד והצרכים של החסידים הולכים וגדלים. 
וכמה שאפשר אנחנו עוזרים. אמנם "אין הקומץ 
משביע את הארי"... מה שאנחנו עושים זה 
לסייע לנזקקים עם הקהילות המקומיות. 
הקהילה מגייסת חלק מהכסף ואנחנו חלק 
מהכסף וכך מגיעים לאלה שנזקקים באמת, 
כי הקהילה יודעת מי צריך ומי לא ואנחנו 

לא יודעים.

כמובן שהכולל פעיל גם במובנים ארציים - עם 
הממשלה, במגוון רחב מאד של פרויקטים 
בהיקפים של מאות מיליוני שקלים בשנה. 
למרות זאת אנחנו לא שוכחים שהמטרה 

החשובה היא לתת סיוע לחסידי חב"ד.

תוכל לספר על מפעלי כולל חב"ד?

העיסוק המרכזי שלנו הוא סיוע במזון לאלה 
הזקוקים לכך, יחד עם המדינה אנו דואגים 
לסלי מזון וכרטיסי מזון., בשוטף, וגם בחגים. 
במלחמות ובזמן מגיפת הקורונה. אנחנו דואגים 
לחולים, לבודדים ולקשישים. אנחנו מפעילים 
מרפאות שיניים, מעונות יום, אולמות שמחה, 
דואגים לילדים יתומים, וליתומים חב"דיים 
בפרט. סיוע לאלמנות. התנדבות עם קשישים 
בודדים, קליטה וסיוע לעולים חדשים, כוללי 
תפארת לוי יצחק לקשישים. ויש גם את רשת 
הכוללים בשם "תורה שלימה" המכינה אברכים 

צעירים לשליחות. 

הרבי שאל אותי אם אני יודע מה זה 
"מופלא הסמוך לאיש"? לא ידעתי. 

השבתי שאיני יודע. "כשתגיע לנחל'ה", 
אמר לי הרבי, "תשאל את המורה שלך 
מה זה "מופלא הסמוך לאיש"". ובירך 
אותי שאהיה "מופלא הסמוך לאיש"...

 ועד נחלת הר חב"ד
החל להפעיל 

 לשכה מיוחדת לייעוץ 
 ומיצוי זכויות עבור כלל 

 תושבי נחלת הר חב"ד
 הייעוץ והליווי מתבצעים 

 ע"י מומחים במגוון 
תחומי סיוע

בס"ד

מיציתם?
 וועד נחלת
הר חב"ד

היעוץ והליווי  פרטניים •
ביטוח לאומי •
הוצאה לפועל •
המרכז לגביית קנסות •
משרדי ממשלה •
האפטרופוס הכללי •
הכונס הרשמי •

הרשם לענייני ירושה •
ניצולי שואה •
סיוע משפטי •
חובות •
בנקים •
דיור •

טיםעיקבו אחר הפרסום
ם ודסקר

שיי
אי

שים 
פג

המ

חינם
תן ב

ץ ני
הייעו
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מי שאין באפשרותו לצאת מהבית לשמוע שופר, כגון חולה שמרותק לביתו, 
שישלח הודעה עם השם והכתובת המדוייקת ל - ר' שלום דובער ליסון - 054-484-7752

 ☯  נחלת הר חב"ד  | 16:30  
 בית הכנסת חבסוב 

 ☯   קיבוץ גליות | 17:30 
 בית הכנסת אוהל אבנר 

 )רחוב ס' דייגו( 

 ☯ שדרות דוד בן גוריון | 17:30 
 גן המשחקים – הסי טי 

 ☯ שכונת הורדים │ 17:30
בית הכנסת אור החיים )בכולל(

 ☯  שכונת בר יהודה | 17:45   
 בית הכנסת אור מנחם חב"ד  

 רחוב אריה צימוקי 12 
☯  גבעת הסביונים | 17:15  

 בית הכנסת הבעל שם טוב 

 )ליד תחנת כיבוי אש( 
 ☯  שכונת בר יהודה  | 17:00 

 בית הכנסת אור שרגא
)ליד בי"ס עציון( 

 ☯  שכונת המחנה | 17:30 
 בית הכנסת אחות מנחם 

 הרב עובדיה יוסף 8 

 ☯  שכונת ויצמן | 17:00
 גן המשחקים 

)מול סופר בני יעקב( 

 ☯  שכונת המ"ג  | 16:00 
 בית הכנסת בית א-ל 

 ☯  נחלת מנחם כרמי הנדיב | 17:30 
 בית הכנסת תפארת אליעזר 

 ☯  בית משיח | 17:45 
 )ליד הכיכר של המזרקות( 

☯  משה שרת | 17:30
 גן המשחקים 

)ליד תחנת המשטרה( 

ימים שני-שלישי | א'-ב' תשרי תשפ"ג | 27-26.9.22
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בברכת כתיבה וחתימה הפתעה לכל ילד
טובה לשנה טובה ומתוקה

רוצה לשמוע שופר?רוצה לשמוע שופר?
השנה אתה יכול!השנה אתה יכול!

מתי?

איפה?

 שנת הקהל 

 מטה הקהלת קהילות  

 העולמי - 770 
 ועד נחלת הר חב"ד 

ב"ה
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כור ההיתוך של התלמידים בנחל'ה 
בסיכום שנתי שערכנו עולה שבישיבת 
ערב נלמדו רק בשנה האחרונה כאלף 
וחמש מאות דפי גמרא, אלפי משניות, 
מאות פרקי תניא, וכל זה מתוך התמדה 
ושקידה. נוסיף לכך את העובדה שהשעה 
בה מתקיימת ישיבת הערב מידי יום, היא 
בתום שעת הלימודים הרשמית ב'חיידר', 
יושבים להם עשרות התלמידים  אז 
ולומדים בערגה. יצאנו לסיור בישיבת 
ערב, וחזרנו נפעמים ומרוגשים. לנגד 
עינינו השתקפו השקעה אין סופית, 
אכפתיות, וילדים שמחים ומאושרים. 
קול התורה נשמע ברמה מפי תינוקות 
של בית רבן המוותרים על עוד שעה 
בבית מול המשחקים ומגיעים לשעה 

שלימה של לימוד תורה נטו. 

להשקעה.  בהתאם  ב"ה  והתוצאות 
התלמידים רוכשים ידע רחב בגמרא, 
משניות ותניא. ומה שמדרבן אותם לכך 
הם מגוון מבצעים מעניינים ומרתקים 
סביב השנה. כך נחל'ה זוכה לעוד מוסד 
חשוב המעניק לילד חוויה מעצימה 
מיוזמתו  שמגיעה  התורה  בלימוד 
העצמית של הילד ו"מעמידה אותו על 
רגליו" מבחינה רוחנית במובנים רבים. 

התהליך שבונה את התלמידים בישיבת 
ערב מתבצע בעיקר באמצעות הלימוד 
לימוד  ריבוי  כך  על  יעיד  החווייתי. 
מסכתות הגמרא וסיומם ע"י תלמידים 

וריבוי הבחינות בעל  מוכשרים לכך 
פה. היוזמות שלא מפסיקות להתחדש  
מעניקות לתלמידים את החשק העצום 
לצמוח בלימוד התורה ויראת שמים, 
וגם מגבירות בהם את החשק ללימוד 
תפקודם  על  גם  רבות  ומשפיעות 

בתלמוד תורה.

בשיחה עם הרב מלוב הוא מרבה לבטא 
את תחושותיו האישיות לגבי המוסד 
הזה; "אם יש משהו שהכי חשוב לי בחיי 
מבחינה רוחנית כלפי הקב"ה והרבי, זה 
המוסד הזה, שאת כוחו בהקניית לימוד 
התורה ובהעצמת התלמידים אין אחד 
שיודע או מסוגל באמת להעריך מלבד 
הקב"ה והרבי. אני רואה בישיבת ערב 

את שליחות חיי בכל קנה מידה".

המייסדים והשותפים
למעשה, ישיבת ערב קיימת בנחל'ה 
מזה שנים רבות. עד תקופת הקורונה 
זכתה ישיבת ערב לחסותו האדיבה של 
הרב אלימלך הרצל שיחי' ממועדוני 
נוער חב"ד. מאז סיום תקופת הקורונה 
והתחדשותה היא נמצאת תחת חסותו 

האדיבה של וועד נחלת הר חב"ד. 

מעבר לשותפות  של הארגונים הנ"ל, 
רבים מאנ"ש נרתמים ותורמים במשך 
השנה מכספם לקידום רמת הלימוד 
ושדרוג המבצעים. מרבים לעשות חלק 
מאנ"ש שנוטלים על עצמם חסות על 

פרוייקטים של לימוד מסכתות גמרא 
במשך השנה או מבחני י"ב פרקי תניא 
בע"פ ומממנים את עלות המבצע כולו 

מהחל עד גמירא.

הרב מלוב מציין שהמוטו הוא להעצים 
עבור התלמידים כמה שיותר את החשק 
שדרוג  באמצעות  התורה  ללימוד 
המבצעים והפרסים שהגיעו בשנים 
האחרונות לרמה גבוהה מאד, מה שטרם 
לכמות של הספקים ואיכות של ידע רחב 
שהילדים רוכשים בישיבת ערב. האווירה 
וההספקים נותנים את אותותיהם במשך 
היום גם בכיתות בתלמוד תורה, כפי 
שהעידו על כך לא פעם מנהל הת"ת 

וחלק מהמחנכים.

"זאת הסיבה", מציין הרב מלוב, "שרבים 
מאנ"ש נרתמים בחפץ לב לסייע לישיבת 
ערב כדי שהיא תוכל להתמודד עם אותם 
אתגרים גדולים. אשמח ואבקש לנצל 
במה זו להודות לכל התומכים איש איש 
כפי מעלתו ועזרתו למוסד החשוב הזה".

פרויקט סיומי מסכתות גמרא
אחד המבצעים ואולי גולת הכותרת 
שבהם, הוא לימוד מסכתות גמרא במשך 
השנה וסיומם לקראת חג הגאולה י"ט 
כסלו. כל תלמיד שרואה עצמו מסוגל 
ללמוד גמרא בהבנה ומעוניין להשתתף 
את  ומציג  מלוב  לרב  פונה  במבצע, 
המסכת שבחר ללמוד,לאחר התייעצות 

הפנינה של נחל'ה: 
ישיבת> ערב 
לתלמידי השכונה

בתוך כל המוסדות המצויינים בהם התברכה שכונתנו בסייעתא דשמיא, תופסת לה מקום 
מרכזי 'ישיבת ערב' שבעשור האחרון מנוהלת בידי הרב שמואל יצחק מלוב.

כידוע ממכתבים רבים של הרבי נשיא דורנו, הרבי ייקר במאד את חשיבות הישיבות 
ערב, מכיוון שהתלמיד מנצל את שעות הפנאי שלו ללימוד תורה. 
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של הרב מלוב עם מחנך הכיתה של 
התלמיד ובהכוונתו, מקבל התלמיד 
מתנה מישיבת ערב, את המסכת שבחר 
או המתאימה לו, בהוצאה המהודרת של 
'שוטנשטיין'. רכישת המסכתות, תרומת 

משפחה מאנ"ש. 

עד תקופת הקורונה לקראת חג הגאולה 
י"ט כסלו, נהגו לערוך בישיבת הערב 
מעמד סיום מרגש של עשרות התלמידים 
משפחתם  בני  עם  יחד  המסיימים 
בתוספת סעודת מצווה וחלוקת פרסים 
יקרי ערך. המעמד היה מתקיים בבית 
הכנסת המרכזי בהשתתפותם המכבדת 
ירוסלבסקי  של המרא דאתרא הרב 
הדגולים  המשפיעים  ושל  שליט"א, 
הרב מישולובין והרב ווכטער שליט"א. 
הפרסים שהתלמידים המסיימים קיבלו 
למסכת  בנוסף  הם  הסיום  במעמד 

שקיבלו במתנה בתחילת המבצע.

הרב מלוב מציין שכאשר החל המבצע 
כעשרה  בו  השתתפו  שנים   5 לפני 
תלמידים וכיום משתתפים בו ב"ה כ55 

תלמידים כ"י. 

בעז"ה בעקבות החזרה לשיגרה בשנה 
האחרונה שוקדים בישיבת הערב לחדש 

את המנהג המבורך.

פרויקט שינון 12 פרקי 
תניא בעל פה 

פרויקט ענק שמתקיים בשנים האחרונות 
וזוכה לשיתוף פעולה  בישיבת ערב 
מדהים מצד התלמידים הוא, מבצע 

שינון 12 פרקי תניא ראשונים בעל פה 
וחזרה נוספת עליהם. המבצע מחולק 
לשתי רמות בהתאם ליכולות התלמידים.

בדרך כלל בין הנבחנים עד שנה שעברה 
הוגרל בסוף השנה כרטיס טיסה אחד 
לרבי, תרומת משפחה מאנ"ש. הרב 
מלוב מציין שהשנה,בעקבות הצלחת 
המבצע יוגרלו בע"ה 2 כרטיסי טיסה 
לרבי, וככל שהתלמיד נבחן יותר פרקים 
וחוזר עליהם שוב, הוא מרבה את סיכוייו 

לזכות בהגרלה.

מבצע מדהים זה, נולד בסיוע משפחה 
מאנ"ש שילדיהם לומדים מזה שמונה 
שנים ברציפות בישיבת ערב, ו'כהוקרה 
לקידום העצום בלימוד התורה שילדיהם 

חוו בישיבת ערב' - כהגדרת ההורים, 
הם החליטו לממן את הפרויקט הכל 

כך חשוב הזה. 

פרויקט שינון פרקי 
משניות בעל פה

פרויקט חשוב נוסף שמתקיים תמידים 
כסדרן מזה שנים רבות בישיבת ערב 
הוא, שינון עשרות פרקי משניות בעל 
10 פרקי  פה. כל תלמיד שנבחן על 
משניות בעל פה לפי חלוקה מתאימה 
לרמתו, מקבל פרס בשווי 50 ₪ לרכישת 
ספרים. במבצע זה קיים דגש על חזרה 
של פרקים שכבר נבחנו כדי לחזק את 
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הזיכרון של התלמידים בהם.

והיה ראשיתך מצער....
זוהר  יוסי  הרב  הדגול  למחנך  פנינו 
לשמוע על הדרך הארוכה שעברה ישיבת 

הערב עד שהגיעה למה שהיא היום.

הרב יוסי זוהר: "כשהרב נתן וולף פנה 
אליי לפני שנים רבות בבקשה לנהל את 
ישיבת הערב היא הייתה ישיבת ערב 
קטנה של אולי עשרה תלמידים. מאז 
העסק התרומם, ואחרי שנתיים זה כבר 
זרם מעצמו. הייתה תקופה  שמסרתי 
במסגרת  למצויינים  מיוחד  שיעור 
ערב שבמהלכו התלמידים  הישיבת 
סיימו ארבעה מסכתות בעל פה. לאחר 
מכן שוב הייתה הפסקה, עד שלקחתי את 
זה תחתיי עם כל ההתחייבויות הכרוכות 
בדבר. במשך השנים נעזרתי  בכמה 
אברכים צעירים שינהלו את הישיבת 
ערב, הייתה זו תחלופה תמידית שחזרה 

על עצמה."

"אני זוכר, שלפני עשור כשפניתי לרב 
מלוב שייקח על עצמו את ניהול ישיבת 
הערב הוא היסס. הוא העדיף בתחילה 
הניסיון  אבל  כניסיון,  זה  את  לקחת 
המוצלח נמשך ב"ה כבר יותר מעשר 
שנים בהצלחה רבה מאוד. כמי שהיה 
אחראי בתחילה על ישיבת הערב, אני 
רוצה להודות לרב מלוב על המהפכה 
שעשה, וכמחנך, אני רואה לנכון להסב 
את תשומת ליבם של ההורים עד כמה 
זה חשוב שהילדים שלהם ילמדו בישיבת 
ערב ועד כמה זה תורם לחינוך ולעיצוב 

הילדים'."

 מה חושבים ההורים
משיחות עם הורי תלמידים בישיבת ערב, 
קבלנו אין סוף משובים ומחמאות על 
הפעילות של ישיבת הערב, ובעיקר על 

האכפתיות לכל תלמיד. 

אומרים לנו הורים רבים:"בישיבת ערב 
פשוט נותנים את הנשמה, ולא לחינם 

הילדים מחפשים ורוצים ללכת".

משפטים  כמה  נצטט  דוגמא  לשם 
ממכתב של הורים לרב מלוב המבטאים 

ולו במעט את חשיבות המוסד;

'"רצינו להביע את מלוא הערכתנו על 
המפעל הקדוש שהנכם זוכים לעמוד 
בראשו וכידוע שאין העולם מתקיים 

אלא בזכות הבל פיהם של תינוקות של 
בית רבן.."

בננו מנחם מענדל שיחי' משתתף קבוע 
במשך כל השנה. אפילו כשהוא חוזר 
מאוחר מהתלמוד תורה עייף ומותש, 
ורוצה רק לשחק ולנוח, בהגיע העת הוא 
עוזב הכול ורץ בשמחה ללמוד בישיבת 

ערב, לתפוס עוד קצת לימוד תורה...

האווירה המיוחדת שם של הלימוד, 
היחס האישי והמילים החמות שקיבל, 
ואפילו הממתק בסוף דירבנו אותו כל 
פעם מחדש לוותר על הבית ולהתקדם 

עוד ועוד במעלות התורה.

אין ספק שישיבת ערב זה משהו אחר 
לגמרי מאשר לימודים במסגרת התלמוד 
תורה..  שם בתלמוד תורה לומדים כי 
חייבים ואין ברירה, אבל כשהלימוד נובע 
מרצונו האישי של הילד, וכשהוא מוותר 
מרצונו החופשי על הנאות גשמיות 

בשביל ללמוד בישיבת ערב, אין ספק 
שזה משפיע לו על כל הגישה ללימוד

הוא מתחיל להפנים את החשיבות של 
הלימוד והוא עושה אותו הרבה יותר 
בחשק ובכיף. הוא מנצל יותר את הזמן, 
ואפילו מחזק לו את המוטיבציה בכלל 
להשקיע בלימוד בהווה ובעתיד..תודה 
להשי''ת ולשלוחים הנאמנים שלו, זכינו 
ובננו מענדל שיחי', זכה לעשות כבר שני 
סיומים במסגרת ישיבת ערב.. כשהוא 
עדיין רק בכתה ה'.. אין ספק שהמעמד 
הזה נסך בו ביטחון עצמי והרבה חשק 
להשקיע וללמוד ברצינות רבה יותר..
ישיבת ערב זו מתנה לחיים שהוא לא 

היה מקבל במסגרת התלמוד תורה."

מבין  ומרגש  נוסף  ממכתב  ציטוט 
המכתבים שקיבל הרב מלוב; 

'"רציתי להביע את הערכתי על הלימוד  
במהלך כל השנה יום יום, שלושת ילדיי 
עם  וחוזרים  ללימוד בשמחה  הולכים 
סיפוק, עשרות משניות שנבחנים בעל 
פה וכמובן הפרסי עידוד שמדרבנים 
אותם. אני רואה בהחלט שהישיבת ערב 
מעניקה להם אהבת התורה ואהבת השם 

והם חוזרים יותר רגועים הביתה"

ישיבת ערב – הקנייה לחיים

לסיום, מבקש הרב מלוב לפנות להורים 
שעדיין לא שולחים את ילדיהם, להצטרף 
לישיבת  ילדיהם  ולשלוח את  למהר 
ערב, ולהעניק להם באמצעותה למידה 
חווייתית מידי יום ואולי אפילו לבנות 
אצלם את הביטחון העצמי בלמידה 
אישית, כזו שתקנה להם יכולת למידה 

לכל החיים.

מעבר לשותפות  של הארגונים 
הנ"ל, רבים מאנ"ש נרתמים 

ותורמים במשך השנה מכספם 
לקידום רמת הלימוד ושדרוג 

המבצעים. מרבים לעשות חלק 
מאנ"ש שנוטלים על עצמם 

חסות על פרוייקטים של לימוד 
מסכתות גמרא במשך השנה 

או מבחני י"ב פרקי תניא בע"פ 
ומממנים את עלות המבצע 

כולו מהחל עד גמירא.



לִי מְצָרִים 6 |ערב ראש השנה תשפ"ג 9 | נַחֲלָה בְּ

מה הדין?
הרב ישראל מעטוף

הבטחתי, אבל לא הבטחתי לקיים...
במסחר  ובפרט  אדם,  בני  בין  החשוב  הדבר 
והתקשרויות שונות, הוא האמון. אדם "נותן מילה" 

לחברו, ועל סמך זה מתקדם החבר הלאה. 

לא הגיוני ולא מקובל להוציא חוזה ולהחתים אנשים 
על כל צעד ושעל. בעל המונית סומך על המתקשר 
בטלפון שאכן ימתין לו במקום המדובר, המוכר 
סומך על הקונה שאכן יבוא לקנות את החפץ 

שהוזמן במיוחד עבורו.

מה קורה אבל כשרוצים, צריכים או מוכרחים 
לבטל את ה"מילה" שהובטחה?

בהלכה נאמר שראוי לאדם לעמוד בדיבורו, ואם 
עובר על הבטחות שהבטיח, הרי הוא אדם חסר 
אמון )בלשון ההלכה: "מחוסר אמנה"( ו"אין רוח 

חכמים נוחה הימנו".

חמור יותר הוא מי שמבטיח ובזמן דיבורו יודע 
הוא בלבו שלא יקיים זאת )"אחד בפה ואחד בלב"(, 

במצב זה עובר הוא על איסור מן התורה.

אמנם, אם נוצר לאדם מצב של אונס, הוא הזמין 
מונית ולבסוף אינו צריך כלל לנסוע, הבטיח לחבר 
הלוואה והפסיד את הכסף אחר כך – במצבים 
אלו, מותר לאדם לבטל את הבטחתו, אך יתכן 
שיצטרך לכסות נזקים שנוצרו, או לתת פיצוי על 

הפסד עבודה.

למשל, אם בעל המונית הפסיד נסיעה אחרת 
בעקבות הזמנתו וביטולו, או שהתחיל הוא לבצע 
את העבודה, דהיינו שיצא ממקומו לעבר המזמין, 
יצטרך המבטל לשלם תשלום חלקי ביחס לאותה 
נסיעה )העדיפות הראשונה היא כמובן שיגיעו 
להבנות ביניהם אם לשלם וכמה, אך במקרה הצורך 
ייפנו לרב מורה הוראה שיאמר להם את פסק 

ההלכה לגבי גובה התשלום(.

השטח האפור הוא כשרוצים לבטל את ההבטחה 
עקב שינוי נתונים, כמו ירידת או עליית מחירים 
יותר  "דיל" אחר טוב  או כשמוצאים  וכדומה, 

מהעסקה שהובטחה.

מקרים אלו נתונים למחלוקת הפוסקים, ובדברי 
אדה"ז אין הכרע מפורש לכאן או לכאן, ולכן יש 
להשתדל מאוד לעמוד בדיבור, אלא אם כן יש הפסד 

גדול שאז ניתן לסמוך על הפוסקים המקילים.

איך סוגרים בכל זאת עסקה, באופן שלא יהיה ניתן 
כלל לבטלה? על כך אי"ה בטור הבא.

סוד הנפש  | הרב מנחם סעיד
זוגיות על-פי "קבלה" 

דיני ויוסי נשואים למעלה מעשור, ויש להם 5 ילדים מתוקים. יוסי עובד 
כיועץ משכנתאות ודיני מנהלת גן. יוסי הוא טיפוס נוח. כל מה שאשתו 
רוצה הוא מפרגן לה בשמחה, ואין לו דרישות ממנה. הוא תמיד זוכר 
לציין את יום ההולדת שלה, במתנה או בשוקולד טוב. לעיתים הוא 
גם מפנק אותה בכל מיני דברים, "סתם, כי חשבתי עלייך" הוא אומר. 
בבוקר, כשדיני שואלת אותו מה להכין לו הוא תמיד עונה לה, אין 
צורך, אל תטרחי, אני כבר אסתדר או שאקנה משו... פעמים בודדות 
הוא בא אליה עם בקשה. הוא אבא טוב, מכיל ורגיש, בקיצור אדם 
מושלם. כל המשפחה מעריצה אותו, ורואה אותו כאישיות מיוחדת.

אולם דווקא דיני חווה את המציאות קצת אחרת. היא מוצאת את 
עצמה ממורמרת בתוך הנישואין, והיא לא מבינה למה. משהו תקוע 
שם. מוסיפה לכך העובדה שכולם מעריצים את דמותו של בעלה, מה 
שגורם לה להרגיש שחווית המירמור שלה מולו הינה חסרת פרופורציות. 

בשל כך דיני חשה מבולבלת עוד יותר...

למה? מדוע דיני מרגישה כך? הלא יש לה את כל הסיבות הטובות 
להיות מאושרת ושמחה בבעלה ובזוגיות שלהם. ובכן, בשורות 

הבאות ננסה לעזור לדיני לעמוד על טיב הרגשתה.

יתכנו כמה סיבות לחוויה של דיני. בקטע הבא נתייחס לשני גורמים 
אפשריים.

כל אדם מעוניין להיות משמעותי בעיני עצמו ובעיני החברה. נשאל 
את עצמנו, היכן המקום בו אנו מרגישים נינוחים? התשובה לכך: 
במקום שבו אנו מרגישים בטוחים. והיכן אנו חווים תחושת ביטחון? 
במקום בו אנו מרגישים רצויים, משמעותיים ומועילים. כלומר 
במקום בו אנו מרגישים שזקוקים לנו ואנו תורמים בעשייה שלנו, 
החוויה היא טובה. האמת היא שלכל אדם יש צורך לשלוט. שליטה 
לא במובן השלילי, אלא במשמעות של הובלה, הנהגה. כאשר אנו 
שולטים במצב אנו רגועים יותר. בשל כך, כאשר אנחנו מרגישים 
שאנו מועילים, פירושו של דבר שזקוקים לנו, ואנו משמעותיים. 

כלומר, יש לנו את היכולת להשפיע ולפעול על זולתנו. 

מי הם האנשים שאותם אתם אוהבים? הם אלה שעל ידם אתם 
מרגישים קיימים, משמעותיים ומועילים. כשאנו נמצאים בסביבה 

של אנשים כאלה, אנו חשים טוב. 

דיני מעוניינת להרגיש משמעותית עבור יוסי, אך התנהלותו מולה 
לא מאפשרת לזה לקרות. כשיוסי דוחה את 'מתנתה' פעם אחר 
פעם, היא חשה לא מספיק שווה ולא משמעותית. בנוסף לכך, 
בשל העובדה שיוסי נותן המון מעצמו, דיני מרגישה צורך עוד יותר 
להשיב לו כגמולו. אי מימוש הרצון והצורך שלה לתת ולהעניק לו 
בחזרה, ממקם אותה בעמדה ה'נזקקת'. אלו הגורמים לתחושת 

המירמור של דיני.

לסיכום, גם לקבלה יש תפקיד מאוד חשוב. באמצעות הקבלה אנו 
מעניקים לבן הזוג שלנו תחושה של ערך וחשיבות, וגם מאפשרים 
לו לחוות את הנתינה באופן בריא וטוב, ולא בבחינת "לחם חינם". 
בקיצור, קבלה היא נתינה לא פחות מנתינה ממשית, ובמידה מסוימת, 

אף יותר.

מדוע יוסי בוחר להתנהל כך? על כך נדבר בטור הבא.

בהצלחה לכולנו!

 מנחם סעיד, מטפל זוגי, מדריך שידוכים וחתנים, מאמן אישי NLP ומרצה. קליניקה 
menachemsaid@gmail.com – 0528622770 :רח' רש"י 7 קרית מלאכי. לתגובות –
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כן, 

מדובר בארגון "ביקור חולים"

הארגון , שהוקם על ידי גב' נאוה מרום. 
היווה קרש הצלה לאלפי מקרים . בלב 
רחב וביד נדיבה וסייע רבות למשפחות 

נחל'ה. 

נחל'ה ברוכה בארגונים של חסד ובנתינה. 
אבל דומה  שמהייחודיות המדהימה של 
ארגון "ביקור חולים", גם בנחלת הר חב"ד 
הברוכה באירגוני חסד קשה להתעלם.

זה ארגון עם מסורת  מדהימה של אלפי 
סיפורים של עזרה למשפחות שהיו 

במצבים לא קלים.

הארגון נוסד בשנת תשמ"ט  על ידי גב' 
נאוה מרום , שמכהנת כיו"ר הארגון מאז 

ועד עתה.

ניסינו לברר איך הכל התחיל ?

ומתברר, שכמו תמיד, הכל התחיל , 
בעקבות סיפור אחד, ובזכות הוראה 

של הרבי הוא הפך למוסד קבוע. 

גב' מרום: 

"הכל התחיל בעקבות לידה שהיתה לנו 
של תינוק עם מום קשה בלב,  שהיה 
מה  בעקבות  שנפטר.  עד  מאושפז 
שאנחנו חווינו הבנו  שישנם משפחות 
המתמודדות עם כזה מקרה ואין להם 
מענה לצרכים בסיסים או אז החלטנו 
להקים ארגון שיעזור למשפחות במצב 

דומה

ילדים  עם  משפחה   שהיינו  למרות 
קטנים בבית,  לקחנו על עצמנו את 

הקמת האירגון. 

זה היה לאחר ההסתלקות של הרבנית 
הצדקנית מרת חיה מושקא נ"ע, בשנת 
תשמ"ח. הרבי ,נשיא דורנו , ביקש להקים 
ארגונים על שמה ולזכרה של הרבנית. 

בהתוועדות ז' באדר באותה שנה הודיעה 
הרבנית ירוסלבסקי שליט"א  על הקמת 
ארגונים על שם הרבנית, ואני ביקשתי 
באותה התוועדות מיוחדת להכריז על 
הקמת "ארגון ביקור חולים". וכך למעשה 
החלה הפעילות של הארגון. ומסיוע 

פרטני נהפך למוסד גדול, ב"ה." 

חולה  ל"ע  שמישהי  כששמענו 
הסתובבתי מבית לבית לאסוף כסף 
כדי לסייע למשפחה בכל התחומים , 

כמו נקיון,בייביסיטר,קניות וכו'.

לאחר שנה של פעילות הארגון , הצטרפה 
,והתחלנו  וולף שתחי'  גב' פייגי  אלי 
ארגנו  פעולה מלא,  לעבוד בשיתוף 
דינרים למימון הפעילות , שהתרחבה 

למעגלים גדולים. 

מה היא למעשה מטרת הארגון? 

הארגון  ביקור חולים שם  לו למטרה  
לסייע  למשפחות הקהילה ברוכות 
הילדים בלעה"ר בשעת משבר בריאותי,  

של אחד מבני המשפחה .

הבית,  בניקיון  סיוע   נותן  הארגון 
בישול, שמרטף, ביקורים בבית רפואה, 
השתתפות בטיפולים מיוחדים, וכן ל"ע 
ב"שבעה". כמו כן תמיכה  בנשות "גיל 
הזהב",בקהילה בביקורי בית ושי לחגים."

הסיפורים  את  לשמוע  מאוד  מרגש 

שעומדים מאחורי ארגון "ביקור חולים", 
פשוט לדמוע. לראות כמה חסד יש 
בנחלת הר חב"ד, זה מרנין את הלב. 
לראות כיצד אנשים נרתמים בגופם 
ובממונם, כדי לסייע למשפחה לתפקד 

כראוי, גם בשעות קשות. 

אלו דברים שהם לא מובנים מאליהם, 
וללא מסירות הנפש של מנהלות הארגון 
וההשקעה הרבה שלהן אי אפשר היה 

להגיע לזה. 

בתקופת הקורונה כיצד תפקדתם? 

"בתקופת הקורונה, סייענו לכשמונים 
משפחות, בארוחות חמות, כשהאם 
הייתה חולה. וכן במשלוחים של משחקי 
יצירה וספרי קריאה לילדים בזמן הסגר. 
דווקא אז הרגשנו עד כמה פועלו של 

הארגון חשוב, ורבים חשו בכך."

אלפי פעולות של "ארגון ביקור חולים" 
במהלך השנים "העמידו משפחות רבות 
על הרגליים." קשה לדמיין את נחלת 
הר חב"ד ללא הארגון החיוני והחשוב 
הזה. "הרי זה בדיוק מה שכתוב בתניא 
על צדקת ארץ ישראל, שהיא עמדה 
לנו לפדות חיי נפשנו. מה יותר צדקת 
ארץ ישראל מארגון "ביקור חולים"?, 

אומרת גב' מרום. 

קשה מאד ללקט את הסיפורים. אך 
המגיעים  התודה  ורגשי  הסיפורים 
במהלך השנים מהציבור,  הם הסיפור 
הכי מרגש של הארגון, שבעבודה שחורה 
יומיומית, ללא פרסום, ורעש עוזר לעוד 

למשפחות לתפקד..

הסיפורים הקטנים – שמצילים משפחות:

 הארגון
שהציל את נחל__+'ה

32 שנים של אלפי פעולות חסד קטנות וגדולות, שאי אפשר לתאר את נחל'ה בלעדיהם
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"אני כל הזמן אומרת לבעלי שעוד לא 
ראיתי דבר כזה במקום אחר, כמו אירגון 
"ביקור חולים" כאן בנחל'ה. משהו מיוחד, 
עזרה גדולה, הצלה, היתה לי ברונכיט 
קשה חודש, חולשה אדירה, ועם כל 
הקטנטנים בבית ב"ה, איפה הייתי בלי 

הניקיון, בישול, בייביסיטר?!", 

זו רק דוגמא אחת קטנה, מה הדברים 
האלו עושים למשפחה , שחלילה האמא 

לא יכולה הייתה לתפקד. 

או סיפורה של משפחה נוספת הכותבת 

ארגון "ביקור חולים" נתן לי קרש הצלה 
ממש... 

כשהייתי מרותקת עם בעיות בגב, נתנו 
לי "גב גדול".

כשלא יכולתי לעבוד, ולא היו אמצעים 
השובבים  לששת  ביביסיטר  לקחת 
הקטנים. מה שהרגיע וליוה אותי כל 
הזמן, זאת ההרגשה, שמבינים אותי, 
ונענים לצורך האמיתי שלי ,ללא הרבה 
הסברים, ובכלל אוזן קשבת גם לתחושות 
ורגשות, שעולים בשעת מצוקה כזאת. 

תודה מקרב לב לנשות האירגון המבורך 
הזה".

כמובן חשוב להזכיר את המתנדבים 
והמתנדבות, שהם הזרוע הארוכה של 

הארגון הנפלא "ביקור חולים". 

והנה לכם עוד סיפור ממשפחה חדשה 
שבאה להתגורר בנחל'ה ,ולא הספיקה 

לרכוש מכרים וחברים... 

האשה שברה את הרגל ל"ע, והתמודדה 
עם שבר מסובך ומורכב מאד, שלא 
אפשר לה לנוע. המשפחה מספרת שהם 
קבלו מ"אירגון ביקור חולים" תמיכה 
בכל תחום שנצרך, עזרה בניקיון הבית, 

מתנדבת ששהתה  עם האמא בבית 
לטפול בתינוק, כשהבעל יצא לעבודה 
, סיוע בלקיחת הילדים לגנים וחזרה, 
וכל זה למשך תקופה ארוכה מאד, עד 

שהאמא חזרה לתיפקוד מלא. 

מדרך הטבע הסיפורים של ביקור חולים 
נותרים חסויים, כי לרוב רק המשפחה 
הגרעינית מודעת לעזרה. אבל הסיפורים 
ובעיקר העזרה מכל הלב, הם אלו שהפכו 
את ארגון "ביקור חולים" לארגון, שנותן 

ונותן ללא הפסקה. 

המכתב שאומר הכל :

מכתב אחד שבחרנו מתוך ערימות והררי 
המכתבים, ללא גוזמא, מספר למעשה 
את תמציתו של ארגון החסד "ביקור 

חולים".

"הנה חלפה לה שנה מאז מכתב התודה 
שכתבתי. לצערי   גם בשנה האחרונה 

נאלצתי לבקש את עזרתכם.

את שבחי "ארגון ביקור חולים" שלנו,  
שמעו ממני כבר רופאים מומחים  ובתי 
רפואה שונים בארץ, שנאלצתי לבקר 

בשנה שחלפה. 

בעוד אני נאלצת להטרטר בין וועדות 
סיוע רשמיות שונות, ולהתחנן לקצת 

הטיפולים  עבור  מתקציבן  סיוע 
המיוחדים.  ב"אירגון ביקור חולים" שלנו 
קבלתי מיד עזרה במאור פנים , בחום 

ואהבה ללא שום וועדה או המלצה.

אין לי ספק שאירגון "ביקור- חולים" 
תרם להעלאת  איכות החיים שלי.  לא 
רק בהקלה בהתמודדות עם המחלה, 
אלא, גם גרם לי לתחושה של-  אל דאגה 

הכל בע"ה יהיה בסדר!"

עם הפנים לעתיד

נחל'ה גדלה והתפתחה מאוד בשנים 
האחרונות ב"ה.  וביחד עם ההתפתחות 
והגידול של נחל'ה  גם ארגון "ביקור 

חולים" מתפתח וגדל.

בתנופת  עכשיו  נמצא  הארגון  ב"ה 
עשיה גדולה מאד על מנת  להגביר את 

הפעילות לטובת הקהילה.  

במשך השנים צוות של נשות הנחל'ה   
עזרו להפעיל את הארגון, ביניהן גב' שרה 
ורזוב, אורה שיטרית, הרבנית וכטר, פייגה 
וולוביק, רבקה גורליק, אסתי פריצקר, 

רבקה וילהלם,מרים חרותי ועוד ועוד.

כעת גם ביקור חולים עובר מתיחת פנים 
והתחדשות  בניהולה של גב' חני בלוי, 
ובקרוב תורגש בשכונה תנופה בהתרחבות 

הפעילות.

וועד נחלת הר חב"ד לקח על עצמו חסות 
על הארגון היקר הזה, במטרה לפתחו 
ולהרחיבו, וכדי לתת מענה מיידי לכל 

בעיה, שלא תבוא. 

מה יותר נכון מערב ראש השנה ,להגביר 
את התמיכה והסיוע בארגון, כדי שיהיו 
מליצי יושר בעדנו, ובזכות התמיכה, 
יביא עלינו הקב"ה  שנה טובה ומתוקה. 

מקומון חדשות וצרכנות למגזר הדתי והחרדי בקריית מלאכי, קריית גת והסביבה2

המדורים שלנו

ילדים בתנופה28

תנופה במטבח27

מאת יהודית הלל

תנופה במטבח26

מאת גולדה קישון

מאת שרה גרשוביץ

הורות בתנופה12

יוסי אסולין

טור דעה9

בבעעלל  עעססקק
מגיע לך

 ברשתות השיווק: ברשתות השיווק:
ויקטורי, נתיב החסד, ברכה ושלום

בני יעקב, מחסני השוק, סופר עמר
רמי לוי )מתחם ביג קסטינה(

קריית גת: קריית גת: סיטונאות רחמים, ביג קריית גת
מרכז העיר, כרמי גת

כמו כן ניתן לקבל ישירות למייל 
בשליחת הודעה לכתובת 

k.betnufa@gmail.com

 בברכה בברכה
מערכת בתנופהמערכת בתנופה
052-467-0038052-467-0038

בדיוור ישיר בשכונות:בדיוור ישיר בשכונות: 
כרמי הנדיב, המחנה, חב"ד נחלת 
מנחם, הבעל שם טוב, גני שמואל 

)רחובות השושנים, הורדים(

חלוקת המקומון מתבצעת בימי חמישי בערב ושישי

ס ק י פ י  ד נ ע מ

⌘

ארגון ביקור-חולים
שע"י ועד נחלת הר חב"ד
ע"ש הרבנית חיה מושקא ע"ה
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מזל טוב
למשפחת דובקין נחלת הר חב"ד לנישואי הבן 	 

הת' בערל'ה עב"ג אודל למשפחת סעדון רחובות

למשפחת ר' אלחנן כהן לבוא הבן מנחם מענדל 	 
בקשרי השידוכין עב"ג חנה גנסיא למשפחת 

איידלמן קריית חיים 

למשפחת בלומנטל נחלת הר חב"ד לבא הבן 	 
הת' חיים משה בקשרי השידוכין עב"ג מלכי 

למשפחת קליין קרית גת

למשפחת ברוך נחלת הר חב"ד לבא הבן הת' 	 
מענדי בקשרי השידוכין עב"ג מרים למשפחת 

אובריטקו קרית גת

ברגר נחלת הר חב"ד לבא הבת 	  למשפחת 
חיה מושקא בקשרי השידוכין עם הת' אהרל'ה 

למשפחת זילבר צפת

למשפחת מיפעי נחלת הר חב"ד לרגל בא הבת 	 
רחל בקשרי השידוכין עם הת' ניר למשפחת 

חדד לוד

למשפחת כהן נחלת הר חב"ד לבא הבת חיה 	 
מושקא בקישרי השידוכין עם הת' שניאור זלמן 

למשפחת רחימי לוד

למשפחת מיכאלשוילי נחלת הר חב"ד לבא הבן 	 
הת' שניאור זלמן בקשרי השידוכין עב"ג בת-שבע 

למשפחת לרמן נחלת הר חב"ד

למשפחת זהר נחלת הר חב"ד לבא הבת 	 
עם  השידוכין  בקשרי  נחמה 

מפעי הת' לוי למשפחת 
לוד

הגר 	  למשפחת 
ר  ה ת  ל ח נ
חב"ד לבא הבן 

הת' חיים בקשרי 
השידוכין עם עב"ג 

לאה למשפחת זיילר 
נחלת הר חב"ד

קינד 	  חיים  ר'  למשפחת 
לגדלו  שיזכו  הבן  להולדת 

לחופה ומעשים טובים

למשפחת ר' מאיר רוזנבלט להולדת 	 
הבת שיזכו לגדלה לתורה חופה ומעשים 

טובים

למשפחת ר' שניאור מלכה להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לחופה תורה ומעשים טובים

למשפחת שמואל כהן להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' יאיר כהן להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' יעקב יעיש להולדת 	 
הבן שיזכו לגדלו לתורה חופה 

ומעשים טובים

למשפחת ר' מענדי לרנר להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לתורה לחופה ומעשים טובים

למשפחת ר' שמואל לנקרי להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' מנחם בן חורין להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' מענדי כהן להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' אברהם חיים לייבקוביץ להולדת 	 
הבת שיזכו לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' ירחמיאל סיימון להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' פיני מנדלזון להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' ישראל נגר להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' נווה דהרי להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' יוסף עמירם להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' פנחס אליהו כהן להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' אריה שיש להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' משה ממו להולדת הבן שיזכו לגדלו 	 
לתןרה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' חיים שארף להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' אסף גלזר להולדת הבן שיזכו לגדלו 	 
לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' גד אטיה להולדת הבן שיזכו לגדלו 	 
לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' דניאל דוד להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' לוי רסקין להולדת הבן שיזכו לגדלו 	 
לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' שניאור רבינוביץ להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' שלומי קובי להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה תורה

למשפחת ר' לוי הושיאר להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' לוי לויוב להולת הב שיזכו לגדלה 	 
לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' יהודה עזרי להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' מנחם מענדל כהן להולדת הבן 	 
שיזכו לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' יעקב מענדל בניסטי להולדת הבת 	 
שיזכו לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

ר' 	  למשפחת 
יוסף יצחק ריבקין להולדת 
הבת שיזכו לגדלה 
ה  פ ו ח ה  ר ו ת ל

ומעשים טובים

למשפחת ר' שי 	 
להולדת  בוטרשוילי 
הבן שיזכו לגדלו לתורה 

חופה ומעשים טובים

ר' 	  למשפחת 
הבן  להולדת  מוזיקנט  משה 
שיזכו לגדלו לתורה חופה ומעשים 

טובים

למשפחת ר' מענדי כהן להולדת הבן 	 
שיזכו לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' שמאור כספי להולדת הבן שיזכו 	 
לגדלו לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' צביקי זיילר להולדת הבת שיזכו 	 
לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' לוי הלל להולדת הבת שיזכו לגדלה 	 
לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' לוי מושקוביץ להולדת הבת 	 
שיזכו לגדלה לתורה חופה ומעשים טובים

למשפחת ר' זאב זיילר להולדת הבת 	 
שיזכו לגדלה לחופה ומעשים טובים
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המוהל
ר’ אברהם אבא קורנט

בנו של המוהל הוותיק
והנודע הרה"ח

ר' יהודה אריה קורנט ע"ה

מומחה ומנוסה מעל 30 שנות וותק 
בעריכת בריתות בכל רחבי הארץ 

יחס אישי, אדיב ומסור

ב״ה

054-6761105 | 08-8502057 | 050-2060210
לא 054-7858959ויצמן 13 קריית מלאכי

בשבת

בס"ד

מוטי וקנין
דלתות פלדה

שרותי פריצה לבית
החלפת מנעולים וצילינדרים

מעל 

 20 
שנות
נסיון

בספייס – הבית של כל נערה בנחלה, מסכמים קיץ גדוש
בפעילות ומעלים הילוך לקראת השנה החדשה

כמאה בנות זכו ב"ה להשתתף בעקביות 
בתוכניות הקיץ של ספייס, ועוד רבות – 

באופן מזדמן.

הנה מקבץ של חלק מהתגובות האותנטיות 
שלהן – ללא עריכה...:

"היה כיף ומעניין ההתוועדויות הכי כיף היה 
שאלות והתשובות למרות שלא כתבתי ולירון 

הסיפור חיים שלה היה מעניין מאוד!"

"המפגש עם הנגן של החליליות והקלרינט 
היה מרגש מאוד. השירה והמסרים נתנו לי 

הרבה כוח של אמונה."

"מהשליחה שברחה מאוקריינה וכל מה שהם 
עברו למדתי להסתכל אחרת על הדברים" 

הכי נהנתי מקורס קונדטוריה אבל אם אפשר 
לשנה הבאה לעשות גם קורס צילום..."

"היה קצת רציתי שיהיה עוד ושיעדכנו את 
החברות שלי בזמנים בכדי שכולם יבואו."

"בקורס אומנות נהנתי מאוד הייתה אווירה 
טובה"

"נהנתי ללמוד דברים חדשים."

"ריצת בוקר היה מטורףףףף ואם אפשר לתת 
עוד שעות כי זה הזמן שהכי הוצאנו אנרגיות 

ולמדנו דברים שלא הכרנו..."

"למרות שהייתי צריכה לקום מוקדם זה היה 
שווה" 

"בימים של ריצת בוקר התחלתי את היום שלי 
אחרת.... גם התפללתי מוקדם יותר. ותודה 

על ארוחות הבריאות המרעננות."

"למדתי דברים חשובים בהגנה עצמית"

תודה  מאודדד!!!!!!  כייףףףף  "היהההה 
ענקיתתתת!!"

"זה מילא ממש את החופש אחים שאלו אותי 
... שוב את הולכת כל פעם היה משהו אחר"

"ואני אשמח שיהיה גם שנה הבאה"

התגובות כבר מדברות בעצמן, ולא נותר, אלא 
להודות לכל הגורמים, שתמכו בכך מבחינה 

כלכלית:

מתנ"ס קריית מלאכי, קק"ל ובית קק"ל , אגף 
הנוער, כולל חב"ד והמועצה הדתית,  כמו גם 
למרכזת ולמפעילות, שנתנו רבות מעצמן, 

לעיתים בהתנדבות מלאה.

זו ההזדמנות אף לומר תודה רבה למדריכות 
המצויינות והמסורות ביותר, שליוו אותנו 
בחופשה ובמהלך השנה, כשרובן גם שמחות 
להמשיך עימנו למרות עיסוקיהן הרבים, 
ולמדריכות החדשות המצטרפות מתוך רצון 
ורוח התנדבות ראויה להערכה לשליחות 

החשובה הזו!

בספייס מצפים מכל נערה ונערה  לבוא 
בע"ה  המתחדשת  בפעילות  חלק  לקחת 

בשנת תשפ"ג.



לִי מְצָרִים 6 |ערב ראש השנה תשפ"ג 14 | נַחֲלָה בְּ

הנחת אבן הפינה לבית הכנסת במחנה
 "...הודו לשם כי טוב..." לאחר שנים של עיכוב נערכה השבוע 

הנחת אבן הפינה לבית הכנסת "חב"דניצע" שייבנה בעז"ה בשכונת המחנה
במעמד הנחת אבן הפינה שנערך השבוע ברחבת שטח בית 
הכנסת המיועד ברחוב הרב עובדיה יוסף, נכחו: הרב בן ציון 
ירוסלבסקי שהביא את ברכת אביו, הרב יעקב קרוגליאק רב 
בית הכנסת, ראש העיר ר' אליהו זהר וממלא מקומו ר' צלי 
מזרחי, מתפללי בית הכנסת חב"דניצע שול", תושבי השכונה.

..."ויהי רצון אשר תהי' ההנחה בשעה טובה ומוצלחת, ובחב"ד 
יבנה השכון ויתכונן ויוגמר וימלאו כל עניניו בקרוב, בשעה 

טובה ומוצלחת."

סרט של חינוך
כ-400 הורים התכנסו ב'בית חנה' לערב חינוך מעצים שהוקדש 
לזכר בערל'ה ליפש ז"ל • במרכז הערב: הקרנת סרט המציג 
מודלים חינוכיים ומעניק כלים פרקטיים למחנכים • לפני הסרט 

ולאחריו נשא איש החינוך הרב סג"ל דברים

מאות מתושבי השכונה, כ-400 
אבות ואימהות, התכנסו בהפרדה 
ביום ראשון ח' באלול, לערב חינוך 
בחצר  שנערך  ומיוחד  מעצים 
'בית חנה' במרכז  רחבת תיכון 
של  לזכרו  והוקדש  השכונה 
התמים שלום דב בער ליפש ז"ל.

במרכזו של הערב הוקרן בפני 
"מודה  הסרט  המשתתפים 
במקצת", פרי הפקתו של תושב 
השכונה, הבמאי שניאור אנטבי, 
שמבוסס על מודלים חינוכיים 
שונים ויש בו כלים מעשיים שניתן 

להפיק לחינוך הילדים והנוער.

לפני הקרנת הסרט הרצה איש 
החינוך הרב אברהם סג"ל, יו"ר 
'מכון סגל', בפני המשתתפים על 
נושאים שונים בחינוך הילדים 

והנוער. 

בסיום ההקרנה הרב סג"ל נשא 
דברים והעמיק בתובנות שניתן 

היה לקבל מהצפיה בסרט.

הכניסה לאירוע הייתה  כרוכה 
בתשלום סימלי קטן, וההכנסות 
כולן הן קודש למבצעים, מבצע 
שבת,  נרות  ומבצע  תפילין 
המתקיימים לזכרו של בערלה 

ליפש ז"ל.

עצת חינם: 
כך תמצו זכויותיכם

המספרים לא ברורים לכם? לא יודעים איך 
להתנהל מול משרדי ממשלה? מסתבכים במה 
שקשור לביטוח לאומי או הוצאה לפועל? כעת 
זה משתנה: 'ועד השכונה' הקים לשכה שתעניק 
ייעוץ חינם ודיסקרטי לתושבים • כך זה יעבוד

ביוזמת 'ועד נחלת הר חב"ד' הוקמה בשבועות 
המייעצת  מיוחדת  לשכה  בשכונה  האחרונים 
לתושבים כיצד למצות את זכויותיהם המגוונות 
- כגון ביטוח לאומי, הוצאה לפועל, דיור, בנקים, 
חובות, משרדי ממשלה, ועוד שורה של פתרונות 

משפטיים שונים.)הייעוץ אינו משפטי(

הלשכה תפעל אחת לתקופה ובמסגרתה יפגשו 
תושבים, בצורה אישית ודיסקרטית עם אנשי מקצוע 
שיגיעו במיוחד לשכונה וייעצו במגוון תחומי הסיוע.

המפגש הראשון כבר התקיים ביום שני ט"ז באלול. 
כאמור, אי"ה יהיו מפגשים נוספים 

המפגש הבא יהיה בעז"ה מיד אחרי החגים הבעל"ט.
היום והשעות המדויקות יפורסמו מראש. יש צורך 

להבטיח מקום מראש.עיקבו אחר הפירסומים
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איך להתנהג כלכלית?
סדנת בוטיק מצומצמת, המתפרסת על פני ארבעה מפגשים, ומעניקה כלים מקצועיים כיצד 
לכלכל את הבית נכון, נפתחה לאחרונה בשכונה, ללא תשלום, ביוזמת הועד ובשיתוף פעולה 

עם מיזם אגו"ח הארצי • כל הפרטים
שורת הסדנאות הכלכליות, שהעניקו 
הנוגע  בכל  לתושבים  רבים  טיפים 
להתנהלות פיננסית, התרחבו לאחרונה 
בנחלת הר חב"ד. אחרי שתי הרצאות 
שהתקיימו בעבר, בנושאי כלכלה נבונה 
וחסכונות, נפתחה לאחרונה  פנסיה 

בשכונה סדנה חדשה.

מדובר בסדנה פרטנית יותר, המתפרסת 
על פני ארבעה מפגשים, הנערכים אחת 

השכונה  מתושבי  כעשרים  לשבוע. 
נרשמו מראש, וללא תשלום, וקיבלו 
כלים בסדנאות הללו כיצד לכלכל את 

הבית בכבוד ובהרחבה.

הכלכלן  ידי  על  נמסרו  הסדנאות 
המומחה והמוסמך מר זאב ארן.

הסדנאות אורגנו ע"י ועד נחלת הר חב"ד 
ובשיתוף עם מיזם 'פרנסה בהרחבה' 
של אגודת חסידי חב"ד בארץ הקודש.

קונים בזול
בנחלת הר חב"ד נלחמים ביוקר המחייה: 
בזכות רכישות סיטונאיות של מוצרי 
מזון שונים התקיימו בחודש האחרון 
מכירות מוזלות, עבור התושבים לקראת 
חגי חודש תשרי • בקרוב המערך יתרחב

המלווים  תשרי,  חודש  חגי  לקראת 
המחייה  יוקר  ובצל  רבות,  בהוצאות 
ששוטף את הארץ כולה, יצא 'ועד נחלת 
הר חב"ד' בכמה מכירות מוזלות של מוצרי 

מזון עבור תושבי השכונה.

המוצרים נרכשים על ידי התושבים בצורה 
מסודרת, אחרי תשלום מראש, במחירים 
מוזלים שאותם משיג הועדבזכות רכישות 

סיטונאיות חכמות.

עד עתה התקיימו מכירות של מוצרי מזון 
יבש, דגים ואף כלי כתיבה לקראת פתיחת 
שנת הלימודים. בקרוב יתרחבו המכירות 

הללו למוצרים נוספים.

זוכרים את בערלה ליפש ז"ל
והחי ייתן אל ליבו: חודש בדיוק אחרי הטרגדיה הקשה בפטירתו של התמים 
בערלה ליפש ז"ל בחזרתו מ'מבצע תפילין', התקיים כינוס התעוררות בבית 
הכנסת המרכזי • התקבלו החלטות טובות ובראשן הוספה במבצע תפילין

השכונה  חוותה  קשה  טרגדיה 
לאחרונה. התמים שלום דב בער ליפש 
ז"ל, בערל'ה כפי שנקרא בחיבה בקרב 
חבריו ומכריו, נהרג בעת שחזר ממבצע 

תפילין, ביום שישי סמוך לשבת.

בעקבות פטירתו הטרגית נרשמה 
התעוררות רבה במבצע תפילין בכל 
חב"ד  הר  בנחלת  גם  הארץ.  רחבי 
ניכרה בשטח התעוררות גדולה בנושא 
המבצעים בעקבות המאורע המצער.

בליל השלושים לפטירתו של בערל'ה, 

התקיים בבית הכנסת המרכזי ערב 
התעוררות לזכרו. נשאו דברים בין 
היתר המשפיע הרב מיכאל מישולובין, 
הרב בן ציון ירוסלבסקי בנו של המד"א 
הרב יצחק יהודה ירוסלבסקי שליט"א 
והמחנך של בערל'ה ז"ל הרב גבריאל 

כהן יבלח"א 

על  וקיבלו  התחזקו  המשתתפים 
עצמם החלטות טובות  לעילוי נשמתו 
של בערלה ז"ל, בבחינת והחי יתן 

אל ליבו.
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